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Protokół 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim odbytego  

w dniu 19 grudnia 2023 r. w Sali 1000-lecia Krosna Odrzańskiego  

Urzędu Miasta w Krośnie Odrzańskim. 

 Posiedzeniu przewodniczyła Radna Danuta Cierpisz. Obecnych 13 Radnych. Listy obecności 

członków komisji stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

Marek Cebula - Burmistrz Krosna Odrzańskiego 

Anna Mikołajczyk - Sekretarz Gminy 

Ilona Ogiba     

Jolanta Adułło-Hoffmann 

- Skarbnik Gminy 

- Naczelnik Wydz. Oświaty, Kultury i Sportu 

Małgorzata Kirchhoff 

 

Mirosław Kossowski 

- Naczelnik Wydz. Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa 

- Naczelnik Wydz. Urząd Stanu Cywilnego i Spraw Obywatelskich 

Aleksander Kozłowski - Prezes Krośnieńskiego Przedsiębiorstwa Wodociągowo- 

  Komunalnego Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim 

  

 

TEMATYKA POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie jego porządku. 

2. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

1) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno Odrzańskie  

na 2023 r.; 

2) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na lata 2023-2035; 

3) w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2023; 

4) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krosno Odrzańskie  

na lata 2024-2036; 

5) w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno Odrzańskie na 2024 rok; 

6) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

spółki Krośnieńskie Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Komunalne Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim 

oraz zmianę umowy tej spółki; 

7) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego spółki Krośnieńskie 

Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Komunalne Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim oraz zmianę 

umowy tej spółki; 

8) w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych  

i urządzeń kanalizacyjnych Krośnieńskiego Przedsiębiorstwa Wodociągowo-Komunalnego  

Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim na lata 2023-2027”; 

9) w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok. 

3. Informacje i sprawy różne. 

 

Do pkt. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonała Radna Danuta Cierpisz – Przewodnicząca Posiedzenia, która 

powitała przybyłych gości, władze Urzędu Miasta w Krośnie Odrzańskim, Pana Prezesa KPWK, 



2 

 

Naczelników Wydziałów Urzędu Miasta w Krośnie Odrzańskim,  media, Państwa Radnych oraz Panią 

Magdalenę Wojtowicz. 

 

Następnie Przewodniczący lub Zastępcy Przewodniczących poszczególnych komisji stwierdzili 

quorum.   

 

Do pkt. 2 

1, 2) Projekty uchwał o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na 2023 r. oraz o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krosno Odrzańskie na lata 2023-2035 omówiła Skarbnik Gminy Ilona Ogiba. 

Przeszła do treści normatywnej uchwał i precyzyjnie przedstawiła zwiększenia i zmniejszenia 

dochodów i przychodów oraz zaistniałe powody tych zmian wskazując poszczególne tabele  

w projekcie nr 1 i nr 2, w których zostały zawarte dane do obu projektów uchwał. Ustalona została 

nowa wartość deficytu pokrytego przychodami z rozliczeń projektów i środków z roku poprzedniego 

oraz innych przesunięć omówionych zgodnie z tabelami zniesionych w roku 2023 z przeniesieniem  

na rok 2024. Na zakończenie Pani Skarbnik powiedziała, że nie wyklucza powstania projektu  

nr 3 do obu projektów uchwał z uwagi na konieczność przenoszenia środków na 2024 w związku  

z zakończeniem roku 2023.  

O godzinie 12:12 na posiedzenie przybyła Radna Katarzyna Kula.  

Pani Przewodnicząca posiedzenia otworzyła dyskusję. 

 

Pan Radny Krystian Forster zapytał czy wiadomo coś na temat dofinansowań dla Ukrainy  

do kiedy i czy w ogóle będą takie dofinansowania nadal funkcjonowały. 

Pani Skarbnik Ilona Ogiba odpowiedziała, że szczegóły na ten temat zna Pani Naczelnik Wydz. 

Gospodarki Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Urzędu Miasta w Krośnie 

Odrzańskim. Dodała z posiadanej wiedzy jedne świadczenia będą funkcjonowały do lutego, 

szczegółów nie zna, znaczny wpływ będzie na to miała ustawa budżetowa Państwa. 

Pani Przewodnicząca posiedzenia zapytała czy zbiornik przeciwpożarowy w dolnej części miasta jest 

ujęty w budżecie na rok 2024. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że zadanie to nie jest ujęte w budżecie na rok 2024. 

Pan Burmistrz Marek Cebula powiedział, że inwestycja budowy zbiornika została odłożona  

w czasie z uwagi na koszty znacznie przewyższające środki przeznaczone w budżecie.  

Omówił potrzebę powstania zbiornika przeciwpożarowego, propozycję realizacji i powstałe problemy  

z nim związane. W zakresie inwestycji zgłosił się jeden wykonawca, który okazał się mało 

profesjonalny, gdyż nawet w czasie nie wykonał wymaganej dokumentacji. Budowa zbiornika 

przewyższa koszt budowy nowej świetlicy wiejskiej w Bielowie, jest to kwota ponad 2 mln zł. 

O godzinie 12:22 na posiedzenie przybył Pan Artur Kozakiewicz. 

Pan Burmistrz poinformował zebranych, że kilka godzin temu osunęła się wewnętrzna zachodnia 

ściana Zamku Piastowskiego. Przewidywania w zakresie stanu technicznego murów zamku, 

sprawdziły się. Zawaleniu uległ nieduży fragment, kwestią czasu jest obsuwanie się kolejnych 

fragmentów. Dodał, że bez wsparcia ze strony Państwa, nasza Gmina nie jest w stanie samodzielnie 

powstrzymać niszczenia zamku. 
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Radny Piotr Garczyński zapytał czy fakt braku realizacji budowy zbiornika przeciwpożarowego będzie 

wpływał na oddanie do użytkowania wieży widokowej na Kościele. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że nie będzie to wpływało na możliwość korzystania z tarasu 

widokowego. 

Pani Przewodnicząca posiedzenia zapytała, czy jest jeszcze ktoś chętny do zabrania głosu, jeśli nie 

prosi o przystąpienie do głosowania. 

 

  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie – 4 głosami „za” 

zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej 

Gminy Krosno Odrzańskie na 2023 r.   

  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych pozytywnie –  3 głosami „za” 

przy jednym głosie wstrzymującym się zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały  

w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno Odrzańskie na 2023 r.  

  Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej jednogłośnie pozytywnie – 

5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej Gminy Krosno Odrzańskie na 2023 r.  

 

  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie – 4 głosami „za” 

zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krosno Odrzańskie na lata 2023-2035.   

  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych pozytywnie – 3 głosami „za” 

przy jednym głosie wstrzymującym się zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krosno Odrzańskie na lata  

2023-2035. 

  Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej jednogłośnie pozytywnie – 

5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krosno Odrzańskie na lata 2023-2035.  

 

3) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 

2023 omówiła Pani Skarbnik Ilona Ogiba. Pani Skarbik odniosła się do projektu nr 1 i 2. Dodała,  

że projekt nr 1 zawiera 10 zadań, projekt nr 2 to kolejne zadanie, które zostaje przeniesione  

do realizacji na rok 2024 z uwagi na brak zakończenia ich realizacji w roku 2023. Kolejno przedstawił 

każde zadanie z podaniem przyczyny braku jego realizacji.  

 

Pani Przewodnicząca posiedzenia otworzyła dyskusję. 

Pani Radna Grażyna Myśliwiec zapytała o łączną kwotę wydatków niewygasających  

z upływem roku bo nie zgadzała się jej kwota w zestawieniu z tym, co zostało podane przy omawianiu 

projektu.  

Pani Skarbnik Ilona Ogiba powiedziała, że omawiamy projekt 3.2 a nie projekt 3.1, z którego kwotę 

podała Pani Radna.  

Pani Przewodnicząca posiedzenia zapytała czy jest jeszcze ktoś chętny do zabrania głosu, jeśli nie 

prosi o przystąpienie do głosowania. 
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  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie – 4 głosami „za” 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających z upływem roku 

budżetowego 2023. 

  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie –  

4 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających  

z upływem roku budżetowego 2023. 

  Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej jednogłośnie pozytywnie – 

5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków niewygasających  

z upływem roku budżetowego 2023. 

4 i 5) Projekty uchwał w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na lata 2023-2036 oraz w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno 

Odrzańskie na 2024 r., przedstawiła Pani Skarbnik Ilona Ogiba. Pani Skarbnik przystąpiła  

do omawiania w pierwszej kolejności naniesionych autopoprawek do projektów uchwał 4 i 5. 

Następnie po przedstawieniu autopoprawek, przystąpiła do omówienia prezentacji nowego budżetu  

na rok 2024. Powiedziała, że przygotowana prezentacja pozwoli Państwu Radnym lepiej zobrazować 

zadania i zawarte kwoty w proponowanym budżecie na nowy rok.  Prezentacja stanowi załącznik  

do protokołu. 

Pani Przewodnicząca posiedzenia zapytała czy Państwo Radni mają pytania. 

Pan Radny Krystian Forster poinformował Państwa Radnych, że komisja budżetu na odrębnym 

posiedzeniu zaopiniowała pozytywnie projekt budżetu. 

Pan Radny Artur Kozakiewicz zapytał o fundusz covidowy. 

Pani Skarbnik Ilona Ogiba wytłumaczyła czym jest fundusz covidowy i na jakie zadania mogą być 

przeznaczane środki w ramach projektu inwestycji strategicznych, w których fundusz jest zawarty. 

Pan Burmistrz Marek Cebula w uzupełnieniu wypowiedzi Pani Skarbnik Ilony Ogiby powiedział,  

że nasz Rząd przyjął program inwestycji strategicznych jako formę pobudzania inwestycji. Dodał,  

że nie było sprawiedliwego podziału tych środków przez Kancelarię Prezesa Rady Ministrów, gdyż  

np. Gubin otrzymał 60 mln na rozwój a Krosno Odrzańskie około 20 mln. Obecny Rząd zwrócił uwagę 

na to, że należy wyrównać niesprawiedliwy podział tych środków dla tych samorządów, które 

otrzymywały mniejsze środki.  

Pani Przewodnicząca posiedzenia powiedziała, że budżet skupia się na inwestycjach społecznych  

i edukacyjnych. Dodała, że ważne są szkoły i przedszkola, jednostki kultury oraz inwestycje  

w infrastrukturę, przedstawiony projekt budżetu zapewnia bezpieczne i stabilne funkcjonowanie Gminy 

Krosno Odrzańskie. Powiedziała, że jest przekonana, iż realizacja budżetu przyczyni się do rozwoju 

Gminy i pozytywnie wpłynie na jakość życia mieszkańców. Zaznaczyła, że nie sprostamy wszystkim 

oczekiwaniom mieszkańców ale środki przewidziane w budżecie pozwolą na realizację tych dużych  

i mniejszych inwestycji, najbliższych codziennym sprawom. Pozytywna opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej powinna przekonać Państwa Radnych do zaopiniowania uchwał, tym samym 

chciałaby prosić o wydanie takiej opinii. 

Pani Przewodnicząca posiedzenia zapytała czy jest jeszcze ktoś chętny do zabrania głosu, jeśli nie 

prosi o przystąpienie do głosowania poszczególne Komisje. 

Pan Radny Krystian Forster ponownie poinformował Państwa Radnych, że komisja budżetu  

na odrębnym posiedzeniu zaopiniowała pozytywnie głosowany projekt. 
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  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie –  

4 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krosno Odrzańskie na lata 2023-2036. 

  Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej jednogłośnie pozytywnie – 

5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krosno Odrzańskie na lata 2023-2036. 

 

  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie – 4 głosami „za” 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Krosno  

Odrzańskie na 2024 r.   

  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie –   

4 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy 

Krosno  Odrzańskie na 2024 r.   

  Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej jednogłośnie pozytywnie – 

5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy 

Krosno Odrzańskie na 2023 r.  

6) Projekty uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Krośnieńskie Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Komunalne Sp. z o.o. w Krośnie 

Odrzańskim oraz zmianę umowy tej spółki, omówił Pan Prezes. Dodał, że tak jak Gmina pomimo 

braków środków i napotykanych problemów, KPWK stara się inwestować. Mimo braku przez 1,5 roku 

decyzji w sprawie zmiany taryf oraz inne problemy, nie poddaje się i chce dostosować swoje realia  

do wymaganych inwestycji. Powiedział, że KPWK odważa się inwestować i dbać o sieci wodne  

i kanalizacyjne w naszej Gminie w sposób aktywny, nie tylko remontować ale również tworzyć nowe 

sieci. Dotyczy to tylko sieci wodnych w zakresie wody pitnej, ponieważ fundusz Feniks pozwala 

uzyskać dotacje na szereg zadań inwestycyjnych odnośnie sieci wodnych, natomiast w zakresie sieci 

kanalizacyjnych nie ma takich możliwości. Przydział dotacji jest uzależniony od uporządkowania 

pewnych zadań. Następnie odniósł się do zrealizowanych inwestycji w ramach przyznanych dotacji  

w poprzednich latach i podjętych w tym zakresie uchwał. Powiedział, że proponowana zmiana 

związana jest z ograniczeniem czasowym do końca 2024 fizycznego wykonania zaplanowanych 

inwestycji, stąd wniosek o zmianę części środków na przygotowanie wniosków inwestycyjnych 

składanych w ramach funduszy unijnych w programie Feniks. Wymienił i omówił szczegółowo wnioski. 

Pani Przewodnicząca posiedzenia otworzyła dyskusję i zapytała czy Państwo Radni mają pytania. 

Pani Radna Kazimiera Potocka zapytała jakie prace są planowane na ul. Piastów i czy będzie  

to również rozdział sieci kanalizacyjnych.  

Pan Prezes Aleksander Kozłowski powiedział, że wszystkich tych lokalizacjach jest planowana 

wymiana  

i budowa sieci wodnych. Omówił rozdział sieci występujących w Gminie Krosno Odrzańskie. 

Podkreślił, że projekt dotyczy tylko sieci wody pitnej. 

Pani Radna Dorota Kwapisiewicz zapytała czy planowana kwota 40 tys. zł dotyczy tylko ul. Piastów. 

Pan Prezes Aleksander Kozłowski odpowiedział, że jest to kwota zaplanowana tylko na przygotowanie 

dokumentacji inwestycyjnej. 

Pani Radna Ewa Klepczyńska powiedziała, że życzy powodzenia w realizacji zakładanych inwestycji. 
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Pan Prezes Aleksander Kozłowski powiedział, że będą walczyć o najwyższą ilość punktów  

z możliwych do uzyskania w projekcie. Dodał, że środki są ograniczone i nie ma gwarancji  

na ich otrzymanie, jednak będziemy starali się pozyskać te środki. 

Pani Radna Grażyna Myśliwiec zapytała czy z funduszy, które były już przyznane i zawarte  

w poprzedniej uchwale aby wykorzystać w pełni dotację zostaną przeniesione na sfinansowanie 

wniosków inwestycyjnych. Dopytała, co w sytuacji kiedy nie otrzymamy nowych środków i jaki będzie 

wkład KPWK w przypadku uzyskania dofinansowania. 

Pan Prezes Aleksander Kozłowski odpowiedział, że właśnie na tym polega wnioskowana zmiana  

w uchwale jak opisała Pani Radna Grażyna Myśliwiec. Odnosząc się do braku pozyskania środków, 

powiedział, że będziemy próbować pozyskiwać środki z innych źródeł zewnętrznych lub realizować 

inwestycje z własnych środków. Natomiast wkład KPWK do projektu to 30%.  

Pan Radny Krystian Forster powiedział, że w najgorszym wypadku gdybyśmy nie otrzymali 

dofinansowania, pozostanie nam gotowa dokumentacja. 

Pan Prezes Aleksander Kozłowski, odpowiedział że tak. 

Pan Radny Artur Kozakiewicz zapytał czy jeśli uda się pozyskać środki, spółka wystąpi do Gminy  

o dofinansowanie.  

Pan Prezes Aleksander Kozłowski odpowiedział, że spółka jest ambitna i nie zamierza wystąpić  

o dofinansowanie do Gminy. Dodał, że zanim wszystko się ułoży spółka spłaci obecny kredyt  

i ma zamiar zaciągnąć nowy. 

Radna Grażyna Myśliwiec powiedziała, że warto to zrobić gdyż podniesie to prestiż miasta i być może 

pozwoli na zatrzymanie mieszkańców i napływ nowych zachęconych wprowadzonymi udogodnieniami 

w zakresie pełnej infrastruktury wodno-kanalizacyjnej. Zachęci to do kupowania nowych działek  

i podniesie ich ceny. 

Pan Prezes Aleksander Kozłowski powiedział, że musi w tym miejscu dodać wyjaśnienie i uspokoić 

Państwa Radnych, ponieważ nasza Gmina już od kilku lat jest jedną z tych, które mają w 100% dostęp 

do wodociągu. Dodał, że to o czym mówiła Pani Radna będzie ustalane w porozumieniu  

z Gminą w tworzonym planie.  

Pan Burmistrz Marek Cebula odnosząc się to słów Pana Prezesa Aleksandra Kozłowskiego 

powiedział, że samorządowcy obecnie usilnie wnioskują o odwołanie Zarządu Wód Polskich. Dodał, 

że jednym z priorytetów jest zabranie władztwa przy zatwierdzaniu taryf na dostarczanie wody  

i odprowadzanie ścieków tak aby to władztwo powróciło do Gmin. Przypomniał sytuację w jakiej 

znalazła się nasza Gmina, jak długo to trwało i jakie niosło za sobą konsekwencje. Omówił korzyści 

jakie niesie za sobą odzyskanie władztwa przez Gminy w tym zakresie oraz dla samego KPWK i jego 

pracowników. Zaznaczył, że niskie taryfy nie oznaczają iż mieszkańcy zapłacą mniej za wodę  

i utrzymanie sieci, uzasadnił swoje stwierdzenie. 

Pani Przewodnicząca posiedzenia zapytała czy jest jeszcze ktoś chętny do zabrania głosu, jeśli nie 

prosi o zaopiniowanie projektu poszczególne Komisje. 

  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie – 4 głosami „za” 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody  

na podwyższenie kapitału zakładowego spółki Krośnieńskie Przedsiębiorstwo Wodociągowo-

Komunalne Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim oraz zmianę umowy tej spółki. 
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  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie –   

4 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na podwyższenie kapitału zakładowego spółki Krośnieńskie Przedsiębiorstwo 

Wodociągowo-Komunalne Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim oraz zmianę umowy tej spółki. 

  Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej jednogłośnie pozytywnie – 

5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na podwyższenie kapitału zakładowego spółki Krośnieńskie Przedsiębiorstwo 

Wodociągowo-Komunalne Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim oraz zmianę umowy tej spółki. 

7) Projekty uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego spółki 

Krośnieńskie Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Komunalne Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim oraz 

zmianę umowy tej spółki, omówił Pan Robert Węglik Inspektor w Wydz. Gospodarki 

Nieruchomościami, Ochrony Środowiska i Rolnictwa  Urzędu Miasta w Krośnie Odrzańskim. 

Powiedział, że celem uchwały jest realizacja zadań inwestycyjnych, która jest możliwa przez KPWK 

tylko kiedy spółka posiada na swoim stanie majątek wodociągowy lub kanalizacyjny. Projekt zawiera  

w tym zakresie regulacje przekazania mienia w zakresie sieci wodociągowej 7 wymienionych części 

ze stanu Gminy na stan KPWK wraz ze stanem technicznym przekazywanych sieci. Przedstawił 

szczegółowo załączniki do projektu. Zaznaczył, że uchwała nie rodzi skutków finansowych dla budżetu 

Gminy. Poprosił o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. 

Pani Przewodnicząca posiedzenia otworzyła dyskusję. Dodała, że informacja o tym że rury w naszej 

sieci pochodzą z roku 1935 jest bardzo ważna. 

Pani Radna Grażyna Myśliwiec powiedziała, że wiek i stan techniczny rur jest właśnie podstawową 

przyczyną występujących w ostatnim czasie awarii.  

Pani Przewodnicząca posiedzenia zapytała czy posiadamy jeszcze na jakichś odcinkach sieci rury 

azbestowe. 

Pan Robert Węglik powiedział, że rury cementowo-azbestowe, które wymagają wymiany zawarte  

w przekazywanym we wniosku mieniu są na  ul. Piastów i ul. Pionierów, zamiar ich wymiany jest ujęty 

we wnioskach inwestycyjnych o których była wcześniej mowa. 

Pan Prezes Aleksander Kozłowski powiedział, że uchwała porusza dwie kwestie. Jedna z nich jest 

przeniesienie własności, pomiędzy Gminą a spółką dotyczące sieci, które będą przedmiotem wniosku 

inwestycyjnego omawianego w dniu dzisiejszym. Spółka musi uzyskać prawo dysponowania siecią 

stąd przeniesienie własności. Dopiero wówczas będąc ich właścicielem, możliwe  będzie uzyskanie 

dotacji na regulowanie sieci. Uchwała reguluje również porozumienie długofalowe pomiędzy KPWK  

a Gminą na przekazywanie sieci kanalizacyjnej podnosząc tym samym kapitał spółki oraz 

umożliwiającym samodzielne przeprowadzanie inwestycji w ich zakresie. Odrębną sprawą jest materia 

azbesto-cementu i kwestia wieku sieci przesyłowej, magistralnej. 

Pani Przewodnicząca posiedzenia zapytała czy jest jeszcze ktoś chętny do zabrania głosu, jeśli nie 

prosi o zaopiniowanie projektu poszczególne Komisje. 

  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie – 4 głosami „za” 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki Krośnieńskie Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Komunalne Sp. z o.o.  

w Krośnie Odrzańskim oraz zmianę umowy tej spółki. 

  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie –   

4 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 
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kapitału zakładowego spółki Krośnieńskie Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Komunalne Sp. 

z o.o. w Krośnie Odrzańskim oraz zmianę umowy tej spółki. 

  Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej jednogłośnie pozytywnie – 

5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie 

kapitału zakładowego spółki Krośnieńskie Przedsiębiorstwo Wodociągowo-Komunalne Sp. 

z o.o. w Krośnie Odrzańskim oraz zmianę umowy tej spółki. 

8) Projekty uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Krośnieńskiego Przedsiębiorstwa Wodociągowo-

Komunalnego Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim na lata 2023-2027”, omówił szczegółowo Prezes 

Aleksander Kozłowski. Powiedział, że zmiany dotyczą zadań inwestycyjnych tylko w zakresie 

wodnym. Dodał, że wprowadzenie zmian wymaga opinii Wód Polskich, o którą wystąpiono i do dnia 

dzisiejszego nie otrzymano odpowiedzi, termin mija jutro. Omawiany projekt uchwały jest warunkowy  

i zostanie utrzymany pod warunkiem otrzymania wspomnianej decyzji do dnia sesji. 

Pani Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Z uwagi na brak chętnych poprosiła o przejście  

do zaopiniowania wniosku. 

  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie – 4 głosami „za” 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu rozwoju  

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Krośnieńskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągowo-Komunalnego Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim na lata 2023-

2027”. 

  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie –   

4 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Krośnieńskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągowo-Komunalnego Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim na lata 2023-

2027”. 

  Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej jednogłośnie pozytywnie – 

5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych Krośnieńskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągowo-Komunalnego Sp. z o.o. w Krośnie Odrzańskim na lata 2023-

2027”. 

9) Projekty uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej na 2024 rok, 

przedstawiła Pani Przewodnicząca Danuta Cierpisz. 

Pani Sekretarz Anna Mikołajczyk wyjaśniła, że w projektach została podana data 30 kwietnia gdyż jest 

to koniec kadencji. W naszym Statucie jest zapis, że plan powinien być ustalany na rok, z uwagi  

na koniec kadencji podano datę skrajną. Pani Sekretarz dodała, że po konsultacji z Panią 

Przewodniczącą Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych został zmodyfikowany 

pierwotny plan działania komisji z uwagi na wrażliwość tematu w punkcie 1 i braku instytucji która 

została wymieniona w punkcie 2.  

O godzinie 13:57 opuściła posiedzenie Radna Kula Katarzyna. 

Pani Przewodnicząca otworzyła dyskusję, z uwagi na brak chętnych poprosiła o przejście  

do zaopiniowania wniosku. 



9 

 

  Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie – 4 głosami „za” 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 

Miejskiej na 2024 rok. 

  Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych jednogłośnie pozytywnie –   

3 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 

komisji Rady Miejskiej na 2024 rok. 

  Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej jednogłośnie pozytywnie – 

5 głosami „za” zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych 

komisji Rady Miejskiej na 2024 rok. 

 

Do pkt. 3 

Pani Radna Kazimiera Potocka podziękowała Panu Burmistrzowi Markowi Cebuli za pozytywną 

interwencję w sprawie zjazdu dla wózków dziecięcych i inwalidzkich przy banku Santander, który 

został wykonany. 

Pan Burmistrz Marek Cebula powiedział, że słyszał już słowa krytyki i są różne opinie, jedni będą 

zadowoleni a inni będą krytykować. Na ulicy Poznańskiej inwestycja do końca roku będzie oddana 

odbyła się próba generalna fontanny. Powiedział, że skrzynki energetyczne są tam umieszczone 

zgodnie z planem i ich przeznaczeniem, zostaną one wkomponowane w zieleń, która jest tam 

zaplanowana. Wszystkie prace są zgodne z planem i wymogami prawnymi i nie zawsze zastosowane 

rozwiązania będą zadowalały wszystkich mieszkańców. Wszystkie inwestycje wymagają współpracy  

z różnymi instytucjami, a to z kolei wymaga czasu. Podał jako przykład oświetlenie przejścia  

na ul. Piastów, inwestycja realizowana wraz z Powiatem Krośnieńskim. Dodał, że ma nadzieję, iż czas 

realizacji wydawania decyzji przez instytucje ulegnie poprawie, co przyspieszy realizację inwestycji. 

Pani Radna Grażyna Myśliwiec powiedziała, że licznik od wody w Starym Raduszcu jest wkopany  

w ziemię i nie jest to wygodne rozwiązanie w kwestii użytkowej i ona osobiście odradza. Lepiej jest 

zamaskować i pozostawić dogodny dostęp. 

O godzinie 14:05 posiedzenie opuścił Radny Krystian Forster. 

Pan Radny Artur Kozakiewicz zapytał czy w związku z remontem i pracami przy drugim pasie drogi 

będzie udostępniony chodnik dla pieszych po prawej stronie. 

Pan Burmistrz Marek Cebula powiedział, że tak chodnik będzie udostępniony i nie będzie ruchu 

wahadłowego ale rozmowy będą się jeszcze toczyły w tej kwestii i jakie są ustalenia oraz 

podejmowane działania.  

Pan Radny Artur Kozakiewicz wyraził swoją opinię na temat remontu, sposobu prowadzenia prac  

i podejmowanych decyzji dodając, że opinia i wnioski naszego samorządu zostały zbagatelizowane  

i takie są teraz skutki podjętej decyzji. 

Pan Burmistrz Marek Cebula powiedział, że podejmując się takiej inwestycji powinny być wyliczone 

wskaźniki i rozważone wszystkie warianty, które mogłyby wystąpić podczas realizacji inwestycji przy 

takim natężeniu ruchu. 

Pan Przewodniczący Tomasz Rogowski powiedział, że tak się dzieje kiedy decyzje są podejmowane  

z poziomu centralnego. 
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Pan Burmistrz Marek Cebula powiedział, że przy realizacji tego projektu wystąpiło szereg 

nieprawidłowości i nietrafnych decyzji skutki, których odczuwamy wszyscy. 

Pan Radny Piotr Garczyński zapytał o plac 3 skrzynek przy Banku Santander a dokładnie o część 

placu, która jest niewykończona. 

Pan Burmistrz Marek Cebula powiedział, że nie jest to własność Gminy tylko wspólnoty, która nie 

wyraziła chęci współpracy w kwestii wykończenia tego kawałka. 

Pan Radny Piotr Garczyński zapytał o obwodnicę. 

Pan Burmistrz Marek Cebula powiedział, że do świąt ma zostać ogłoszone rozstrzygnięcie konkursu 

przetargowego na wykonawcę i powiedział jak wygląda procedura. 

Pani Danuta Cierpisz Przewodnicząca Komisja Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej 

powiedziała, że 5 grudnia odbyło się spotkanie komisji, na której wysłuchano argumentów mieszkańca 

Pana Pawła Stefańczyka w sprawie remontu drogi krajowej nr 29 przez Generalną Dyrekcję Dróg 

Krajowych i Autostrad w latach 2025-2026 oraz jej skutków w ruchu samochodowym dla miasta 

Krosna Odrzańskiego. Sporządzono notatkę, treść notatki: ,,Komisja wnioskuje o podjęcie stosownych 

i skutecznych działań zmierzających do: pilnego powołania zespołu do spraw przystosowania  

do ruchu samochodowego ewentualnie autobusów ul. Podgórnej i przebudowy tzw. betonówki. 

Pilnego przygotowania dokumentacji potrzebnej do wyceny kosztów przedsięwzięcia. Zespół powinien 

współpracować ze Starostwem, Komenda Powiatową Policji i Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych  

i Autostrad. Zespół powinien na bieżąco analizować problemy, szczegółowo analizować też 

harmonogram prac GDDKiA. Zespół powinien mieć tzw. zielone światło i pracować jako sztab 

kryzysowy. Zasadnym zatem wydaje się podjęcie takich działań, aby nie doszło do paraliżu miasta. 

Prosimy o potraktowanie sprawy jako bardzo pilnej”. Następnie nawiązała do rozmowy odnośnie 

remontu drogi krajowej nr 29 i ewentualnego przejęcia po oddaniu do użytku obwodnicy przez Gminę. 

Wykonanie remontu tej drogi jest zasadne ale żeby uniknąć problemów związanych z tym remontem 

Komisja uznała za zasadne zajęcie stanowiska w tej kwestii i sporządzenie notatki. 

Pani Radna Grażyna Myśliwiec dodała, że po przeprowadzonych dyskusjach komisja uznała, że taki 

Zespół powinien powstać. 

Pan Burmistrz Marek Cebula podziękował za przedstawienie stanowiska i notatki. Zapytał czy Komisja 

Porządku Publicznego i Infrastruktury Komunalnej ma jakieś propozycje co do składu takiego zespołu 

mając na uwadze zbliżający się koniec kadencji i czy Radni mieliby wchodzić w skład Zespołu. Dodał, 

że zakłada, że praca w zespole miałaby być bezpłatna a w skład wchodziliby specjaliści i osoby 

posiadające wiedzę na ten temat. Zasygnalizował, że należałoby się nad tym poważnie zastanowić  

i spytał czy Państwo radni rozważali tę kwestię oraz przedstawił swoje zdanie na temat 

proponowanych rozwiązań w kwestii możliwości finansowych Gminy Krosno Odrzańskie. Przedstawił 

swój punkt widzenia w tej sprawie. 

Pani Przewodnicząca Danuta Cierpisz powiedziała, że nie. 

Pani Przewodnicząca zapytała czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w sprawach różnych. Chętnych 

nie było. Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym i zakończyła posiedzenie komisji o godz. 

14:25. 

 Na tym protokół zakończono i podpisano. 

PRZEWODNICZĄCA POSIEDZENIA 

         /-/    Danuta Cierpisz                                                                   



11 

 

 

Protokołowała: 

Magdalena Wojtowicz 

Podinspektor w Wydz. Organizacyjnym 

. 


